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PROTOKÓŁ Nr XXXI/17 
z sesji Rady Gminy Poraj 
w dniu 17 marca 2017 roku 

Urząd Gminy w Poraju [UG], ul. Jasna 21 

sala sesyjna nr 220 

 
 

 

XXXI sesję Rady Gminy Poraj otworzył i prowadził p. Andrzej Pawłowski - 

Przewodniczący Rady Gminy. 

Ustawowy skład Rady - 15 radnych. W sesji uczestniczyło - 13 radnych. 

 

Uchwalony porządek  obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy Poraj. 
4. Sprawozdanie Wójta z realizacji zadań Gminy w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 
6. Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności od ostatniej sesji: 
   6.1.Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji, 

 6.2.Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych, 
   6.3.Komisji Rewizyjnej. 
7. Informacja na temat realizacji Uchwał Rady Gminy za rok 2016. 
8. Informacja o zamówieniach publicznych - przetargów w roku 2016. 
9. Informacja na temat odwodnienia w Gminie – wykaz poszczególnymi 
sołectwami. 
10. Informacja na temat działalności spółki PORECO. 
11. Informacja o realizacji w 2016 roku Programu współpracy                              
z organizacjami pozarządowymi. 
12. Projekty uchwał w sprawie: 

12.1 dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 
ustroju szkolnego, 

12.2 określenia kryteriów, liczby punktów i rodzajów dokumentów 
potwierdzających spełnienie kryteriów obowiązujących na drugim 
etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych                  
i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych na terenie Gminy 
Poraj, 

12.3 określenia kryteriów naboru do klas pierwszych szkół podstawowych, 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Poraj do postępowania 
rekrutacyjnego dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły, 
oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 
kryteriów, 

12.4 ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych                 
i niepublicznych przedszkoli, szkół oraz innych form wychowania 
przedszkolnego na terenie Gminy Poraj, prowadzonych przez osoby 
fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
pobrania i wykorzystania, 

12.5 emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu,  
12.6 zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2017, 
12.7 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
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12.8 określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

logopedów, psychologów, pedagogów i doradców zawodowych, 
zatrudnianych w szkołach prowadzonych przez Gminę Poraj. 

13. Zapytania i wolne wnioski. 
14. Sprawy organizacyjne. 
15. Zamknięcie sesji. 

 
Do punktu 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodniczący Rady p.  A. Pawłowski: 

1) otworzył XXXI sesję Rady Gminy Poraj o godzinie11
08

, 

2) powitał przybyłych na sesję - lista obecności uczestników sesji to załącznik nr 1 

do niniejszego protokołu, 

3) stwierdził quorum Rady pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji           

i uchwał – lista obecności radnych to zał. nr 2. Nieobecni usprawiedliwieni byli: 

radny p. Mariusz Musialik i radna p. Małgorzata Rodek (zwolnienia lekarskie). 

 
Do punktu 2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

Przewodniczący Rady nawiązał do porządku sesji (zał. nr 3) i stwierdził, że na 

wniosek Wójta Gminy do porządku obrad wprowadzony został projekt uchwały                   

w sprawie: 

1) emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, który poprosił 

o zapisanie w podpunkcie 12.5 przed zmianami w budżecie, co spowodowało 

zmianę numeracji podpunktów w sposób narastający; 

2) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć logopedów, 

psychologów, pedagogów i doradców zawodowych, zatrudnianych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Poraj – wnioskował o dopisanie dokumentu           

w podpunkcie 12.8. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

Porządek XXXI  sesji Radni Gminy Poraj zatwierdzili w głosowaniu - „jednogłośnie”. 

 

Do punktu 3. Przyjęcie Protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy Poraj. 
Na wniosek p. A. Pawłowskiego o uwagi do treści Protokółu z ostatniej sesji           

z głosem sprzeciwu wystąpiła radna p. Zdzisława Polak i poinformowała, że została 

pominięta jej wypowiedź, dlatego wnioskowała o zapisanie „proszę o odpowiedź              

p. Skarbnik i p. Radcę czy inwestowanie w teren niebędący własnością Gminy jest 

zgodne z ustawą o finansach publicznych, co dotyczy centrum przesiadkowego. 

Protokółu z sesji Nr XXX/17 z 28 lutego 2017 roku został przyjęty w drodze głosowania: 

„za” – 12 głosów, „przeciwnych” – 1 głos. 

 
Do punktu 4. Sprawozdanie Wójta z realizacji zadań Gminy w okresie między sesjami. 

Wójt p. Łukasz Stachera odczytał pisemne informacje międzysesyjne: 

1) Referatów: 

1.1. Komunikacji Społecznej, Informatyki i Promocji – stanowi 

załącznik nr 4 do protokółu z sesji, 

1.2. Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i Pozyskiwania środków - 

załącznik nr 5, 

1.3. Organizacyjny i Spraw Obywatelskich – zał. nr 6. 
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Do punktu 5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

Pan A. Pawłowski odczytał dokument zatytułowany „Informacja z działalności 

międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy Poraj o pracy w okresie 

międzysesyjnym” - stanowi załącznik nr 7 do protokółu. 

 

Do punktu 6. Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności od ostatniej sesji. 
  Przewodniczącego Rady udziel kolejno głosu: 
 

1) Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej – p. Andrzej Ludwikowski poinformował 

o tematyce marcowego posiedzenia, na którym: 

 dokonano kontroli zamówień publicznych - przetargów z roku 2016, 

 przyjęto realizację inwestycji i remontów poza przetargowych z wolnej ręki za 

2016 rok, 

 omawiano, do powtórnego przygotowania, informację na temat stanu mienia 

komunalnego Gminy oraz wpływów ze sprzedaży majątku gminnego w 2016 

roku, 

 zatwierdzono informację o realizacji Uchwał Rady Gminy Poraj za rok 2016; 
 

2) p. Sylwestrowi Sawickiemu - Przewodniczący Komisji ds. budżetu oraz 

gospodarki komunalnej i inwestycji poinformował, że w okresie od ostatniej sesji 

lutowej Komisja na swoim posiedzeniu zapoznała się z pisemnymi dokumentami 

zatytułowanymi: 

 „Informacja z działalności Spółki PORECO w 2016 roku, w tym: gospodarowanie 

ściekami z uwzględnieniem modernizacji i rozwoju urządzeń kanalizacyjnych,              

z uwzględnieniem nowych odbiorców wody”, 

 „Informacja na temat przetargów i przyjętych ofert z wolnej ręki w roku 2016”, 

 „Informacja na temat zamierzeń ograniczenia emisji zanieczyszczeń do 

atmosfery”, 

 „Wykaz zakładów wytwarzających odpady niebezpieczne typu: kwasy, smary, 

oleje itp.”; 

 „Informacja na temat realizacji Uchwał Rady Gminy Poraj za rok 2016 roku”; 
 

3) Przewodniczącej Komisji do spraw oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych 

p. Jolancie Kozak -  stwierdziła, że w dniu 18 stycznia 2017 roku Komisja na 

swoim posiedzeniu omówiła: 

 Informację o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2016 rok,      

a do tematu wyjaśnień udzielała kierownik GOPS p. Celina Giermala, 

 Informację o wynikach nauczania w szkołach po zakończeniu pierwszego 

semestru nauki opracowaną wyczerpująco przez pełniącą obowiązki kierownika 

ZEAS p. Annę Kukla, 

 z udziałem Zastępcy Wójta p. Katarzyny Kaźmierczak sprawę projektów arkuszy 

organizacyjnych i braku stosownych rozporządzeń w tym zakresie.  

Dodatkowo nadmieniła, iż w każdym posiedzeniu Komisji uczestniczy p. K. 

Kaźmierczak i na bieżąco informuje radnych o wynikach reformy oświatowej;  

 opracowaną wyczerpująco informację o współpracy z organizacjami                        

i stowarzyszeniami pożytku publicznego w obecności p. Andrzeja Kozłowskiego 

Kierownika Referatu Komunikacji społecznej; 

 projekty uchwał oświatowych będące tematem dzisiejszej sesji. 

 
Do punktu 7. Informacja na temat realizacji Uchwał Rady Gminy za rok 2016. 
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Z uwagi na brak uwag p. A. Pawłowski w imieniu Rady Gminy przyjął treść 

dokumentu pisemnego „Informacja na temat realizacji Uchwał Rady Gminy Poraj za rok 

2016” tj. zał. nr 8. 

 
Do punktu 8. Informacja o zamówieniach publicznych - przetargów w roku 2016. 
 Radni przyjęli do wiadomości „Informację z realizacji procedur przetargowych      

w 2016 roku” tj. załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 

 
Do punktu 9. Informacja na temat odwodnienia w Gminie. 
  Materiał pisemny (załącznik nr 10) „Informacja dotycząca wykonania odmulenia 

rowów na terenie Gminy Poraj w 2016 r.” była omawiana przez radnych przed 

rozpoczęciem dzisiejszej sesji, stwierdził p. A. Pawłowski i zapytał radnych o uwagi do 

tego dokumentu – nie było.    

 
Do punktu 10. Informacja na temat działalności spółki PORECO. 
  Załącznik nr 11 do protokółu stanowi „Sprawozdanie Zarządu „PORECO” Sp.     

z o.o. w Poraju z działalności za okres od 01.01.2016 r. do 31.12.2016 r.” – uwag nie 

wniesiono. 

 
Do punktu 11. Informacja o realizacji w 2016 roku Programu współpracy                           
z organizacjami pozarządowymi. 

Radni nie wnieśli uwag do załącznika nr 12 czyli do „Informacji o współpracy 

Gminy Poraj z organizacjami pozarządowymi w 2016 roku”. 

 
Do punktu 12. Projekty uchwał. 
 

Rada Gminy Poraj podjęła następujące Uchwały: 
 

1) NR 264(XXXI)17 w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 

do nowego ustroju szkolnego. Uchwała to załącznik nr 13 do niniejszego 

protokółu. 

Wynik głosowania: „za” - 13 głosów - jednogłośnie; 

 
2) NR 265(XXXI)17 w sprawie określenia kryteriów, liczby punktów i rodzajów 

dokumentów potwierdzających spełnienie kryteriów obowiązujących na drugim 
etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych na terenie Gminy Poraj. Uchwała to 

załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
Wynik głosowania: „za” - 13 głosów; 

 
3) NR 266(XXXI)17 w sprawie określenia kryteriów naboru do klas pierwszych szkół 

podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Poraj do 
postępowania rekrutacyjnego dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem 
szkoły, oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 
kryteriów. Uchwała to załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 

Wynik głosowania: „za” - 13 głosów; 
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4) NR 267(XXXI)17 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

publicznych i niepublicznych przedszkoli, szkół oraz innych form wychowania 
przedszkolnego na terenie Gminy Poraj, prowadzonych przez osoby fizyczne           
i prawne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania                                  
i wykorzystania. Uchwała to załącznik nr 16 do niniejszego protokółu. 

Wynik głosowania: „za” - 13 głosów; 

 
5) NR 268(XXXI)17 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania               

i wykupu. Uchwała to załącznik nr 17 do niniejszego protokółu. 
Wynik głosowania: „za” - 11 głosów, „przeciw” – 1 głos, „wstrzymało się” – 1 głos. 

W dyskusji radna p. Z. Polak zwróciła uwagę, że w 2013 roku Rada podjęła uchwałę           

o emisji obligacji w wysokości 5,8 mln zł, a dzisiaj podejmuje się kolejną na 4,9 mln zł 

co skutkuje działaniem pod kolejne zadłużenie Gminy. Skierowała zapytanie ile to 

kosztuje Gminę, jaka jest marża i czy nie przekroczymy wskaźnika zadłużenia                  

w stosunku do odchodów. Natomiast radny p. Tomasz Klimek pytał o daleki okres 

wykupu obligacji, bo 10-o letni. 

Wójt tłumaczył: 

 wycofaliśmy się z uchwały o zaciągnięciu kredytu, 

 lepszą formą jest emisja obligacji,  

 budżet Gminy został precyzyjnie opracowany i dochody zamykają się kwotą 

prawie 50 mln zł, 

 zadłużenie to prawie 24 mln zł, więc nie przekraczamy dochodów, bo zadłużenie 

może wynosić 60%, 

 nie obciąża wiele budżetu, a umożliwia korzystanie ze środków unijnych. Chcemy 

realizować i realizujemy duże inwestycje dopóki jest taka możliwość; 

 wiele Gmin emituje obligacje; 

 
6) NR 269(XXXI)17 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2017. Uchwała 

to załącznik nr 18 do niniejszego protokółu. 
Wynik głosowania: „za” - 11 głosów, „przeciw” – 1 głos, „wstrzymało się” – 1 głos; 

 
7) NR 270(XXXI)17 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. Uchwała 

to załącznik nr 19 do niniejszego protokółu. 
Wynik głosowania: „za” - 11 głosów, „przeciw” – 1 głos, „wstrzymało się” – 1 głos; 

 
8) NR 271(XXXI)17 w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć logopedów, psychologów, pedagogów i doradców zawodowych, 
zatrudnianych w szkołach prowadzonych przez Gminę Poraj. Uchwała to 

załącznik nr 20 do niniejszego protokółu. 
Wynik głosowania: „za” - 13 głosów. 

Pani K. Kaźmierczak w odpowiedzi na zapytania wyjaśniła, że podobna uchwała była 

podjęta w roku 2012 lecz nowa ustawa Prawo oświatowe obliguje do wprowadzenia 

stanowiska doradcy zawodowego. Jest to 1 etat na wszystkie placówki oświatowe i tym 

samym dyrektorzy muszą uwzględnić to stanowisko w arkuszach organizacyjnych. 
 

 Przewodniczący p. A. Pawłowski zarządził 15-o minutową przerwę w obradach. 

 
Do punktu 13. Zapytania i wolne wnioski. 

Po wznowieniu obrad o godzinie 12 
30 

Przewodniczący p. A. Pawłowski udzielał 

głosu         w kolejności: 

1) p. Z. Polak zapytała o: 
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 centrum przesiadkowe w Poraju ze wskazaniem na kwotę 1,5 mln zł zaplanowaną       

w budżecie Gminy, czy jest to zgodne z ustawą o finansach publicznych                        

i z ustawą o samorządzie gminnym, czy Gmina może inwestować w obcy środek 

trwały, bo inwestycja ma powstać na terenach PKP, 

 termin realizacji II etapu kanalizacji w Żarkach Letnisku (ŻL) ponieważ do 

oczyszczalni podłączonych jest tylko 28 posesji i są to niewielkie dochody                 

w porównaniu z kosztami, 

 remont drogi w ulicy Letniskowej i Słonecznej, 

 meliorację ul. Wiejskiej ponieważ dotychczasowe prace nie przyniosły rezultatu          

i zalewana jest ulica Letniskowa, 

 wpływ Urzędu Gminy na wycinkę drzew w ulicach: Brzozowej, Zielonej, Górnej 

oraz przy strażnicy OSP w ŻL, 

 wykonanie kawałka chodnika przy Szkole Podstawowej w ŻL bo dzieci wysiadają       

z autokaru prosto w kałużę i po jednej stronie ul. Szkolnej, bo są powybijane płytki      

i stoją słupy energetyczne, dlatego może Zakład Energetyczny je przesunie; 
 

2) A. Ludwikowski nawiązał do: 

 niskiej emisji i do planowanej instalacji solarów w Gminie. Zapytał o możliwość 

dofinansowania do piecy ekologicznych, 

 „Orlika” w Poraju i zwrócił uwagę na: zaśmiecenie bieżni również kamieniami, 

powyrywane zamki w furtkach z jednej i z drugiej strony boiska, brak gospodarza 

który powinien zamykać i otwierać obiekt.  

Pan A. Pawłowski stwierdził, że dbają cały rok o boisko, obiekt jest mocno używany, 

kamienie zostaną uprzątnięte, i nic nie trwa wiecznie; 
 

3) p. Tomasz Klimek apelował o wykonanie przejścia dla pieszych na ul. 

Prostej w ŻL i jej doświetlenie; 
 

4) p. Elżbieta Sitek zgłosiła pilną konieczność ustawienia 2 luster na osiedlu 

Kosmodrom ze wskazaniem na ulice; 
 

5) w imieniu mieszkańców sołtys Poraja p. Barbara Caban wnioskowała           

o zmianę harmonogramu wywozu nieczystości – Kierownik Referatu 

Gospodarki Komunalnej, inwestycji i pozyskiwania środków p. A. 

Zaczkowski poinformował, że w dniu dzisiejszym odbędzie się spotkanie 

z przedstawicielem Firmy REMONDIS i od 1 maja planowana jest zmiana 

i nowa wersja wywozu; 
 

6) p. A. Pawłowski podziękował za przykrycie rowu na ul. Zielonej                

w Choroniu. 
 

 

 

Wójt udzielił informacji: 

 planowana budowa centrum przesiadkowego w Poraju jest zgodna z przepisami      

i bezpiecznie można inwestycję realizować, jest Umowa z PKP. Podkreślił iż 

wielokrotnie omawiał temat w szczegółach; 

 jest dobra współpraca ze Spółką PORECO dlatego oczyszczalnia ścieków w ŻL 

przyjmuje ścieki do punktu zlewnego. Czekamy na II etap inwestycji, bo 

Burmistrz Koziegłów nie rozpoczął inwestycji związanej z doprowadzeniem 

ścieków do oczyszczalni w ŻL pomimo takiej deklaracji w 2014 roku. Z uwagi na 

brak dofinansowania należy się liczyć, iż II etap budowy kanalizacji w ŻL może 

być realizowany jedynie w ramach środków budżetowych; 

 

 



 7 

 

 do 20 maja bieżącego roku zakończą się wszystkie inwestycje drogowe na terenie 

Gminy. W ŻL ulice Letniskowa i Słoneczna planowane są do zakończenia w dniu 

30 marca; 

 w dniu wczorajszym odbyło się spotkanie w sprawie odwodnienia ul. Wiejskiej    

w ŻL z 3 właścicielami posesji. Prace związane z odwodnieniem na terenie 

Gminy zostaną rozpoczęte na wiosnę, sukcesywnie w miarę możliwości 

finansowych; 

 wycinanie drzew spowodowała nowa ustawa w tym zakresie. Gmina nie ma na to 

wpływu ale z uwagi na niepokoje radnych na komisjach Kierownik Zaczkowski 

zwrócił się do Starostwa i Nadleśnictwa w tej sprawie; 

 drzewa przy OSP były zbędne i musiały zostać wycięte z uwagi na perspektywę 

rozwoju terenów przy strażnicy; 

 zajęcia sportowe na „Orliku” odbywają się w godzinach od 8 do 22 i w tym czasie 

nic złego się nie dzieje. Boisko zostanie posprzątane i polecił Kierownikowi 

Zaczkowskiemu rozwiązanie problemu; 

 wszelkie tematy z wiązane z oznakowaniem pionowym i poziomym na terenie 

Gminy zgłoszone są do Wojewódzkiego Zarządu Dróg, z wiadomością do 

Powiatowego Zarządu Dróg. Pismo w sprawie przejścia dla pieszych na ul. 

Prostej wyjdzie w poniedziałek. 

 
Do punktu 14.Sprawy organizacyjne. 

Przewodniczący p. A. Pawłowski: 

 przypomniał radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych, bo 

w dniu 30 kwietnia upływa termin ustawowy przedłożenia dokumentów w 

Urzędzie Skarbowym. Poprosił radnych o pobranie druków w Biurze Rady 

i przedłożenie kompletów na jego ręce do dnia 25 kwietnia bieżącego 

roku,  

 poinformował o planowanych terminach posiedzeń Rady w miesiącu 

kwietniu. 

 
Do punktu 15.Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku dziennego obrad Przewodniczący p. A. 

Pawłowski podziękował wszystkim za udział w obradach i o godzinie 12
55 

zamknął 

XXXI sesję Rady Gminy Poraj. 
 

Protokolant: 

INSPEKTOR 

 

  Maria Kita           

             Przewodniczący 

             Rady Gminy Poraj 
 

 

             Andrzej Pawłowski 
 


